
PROTOKÓŁ  nr XXXIII/2006 
z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 31 maja 2006 r. 
w sali narad Urzędu Miasta i Gminy 

w Bornem Sulinowie 
 
 Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 31 maja 2006 r. otworzył i jej 
przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej PAWEL KACPEREK. 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na ogólna liczbę radnych – 14, 
w Sesji uczestniczy 9 radnych; zatem stwierdził quorum – podejmowane uchwały przez Radę 
będą prawomocne.  
 
Po tym przywitał przybyłych radnych, Burmistrza Gminy, przedstawicieli jednostek 
pomocniczych, kierowników jednostek podległych oraz pracowników tut. Urzędu. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr  1,2 i 3 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że porządek Sesji Rady 
Miejskiej radni otrzymali do domu wraz z zawiadomieniem. Porządek Sesji Rady Miejskiej 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał Burmistrza Gminy, czy są jakieś zmiany do porządku 
sesji. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku sesji  
w punkcie 12 „Podjęcie uchwał w sprawach” dwóch projektów uchwał w sprawie 
przystąpienia przez Gminę Borne Sulinowo do projektu realizowanego w ramach Priorytetu  
2 „Wzmocnienie rozwoju zasobów ludzkich  w regionach” Działanie 2.2 „Wyrównywanie 
szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne” Zintegrowanego Programu 
Operacyjnego Rozwoju Regionalnego finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 
Społecznego i Budżetu Państwa oraz uchwalenia Regulaminu przyznawania i przekazywania 
stypendiów na wyrównywanie szans edukacyjnych dla uczniów szkoły ponadgimnazjalnej 
prowadzonej przez Gminę Borne Sulinowo w roku szkolnym 2006/2007; oraz projektu 
uchwały w sprawie nadania imienia Publicznemu Gimnazjum w Silnowie. Powiedział,  
że pierwszy projekt uchwały dotyczy tzw. stypendiów unijnych i bez tej uchwały kierunkowej 
Gmina Borne Sulinowo nie może wystąpić z wnioskiem o te stypendia. Dodał, ze do uchwały 
załączony jest regulamin, który wcześniej uchwalała Rada Miejska przy poprzednim 
składaniu wniosków, zawiera tylko poprawki, które Rada Miejska wprowadziła  
na poprzedniej sesji i chodzi o sposób rozliczenia stypendiów w formie oświadczenia. 
Powiedział, że Pani Dyrektor, Rada Rodziców i samorząd uczniowski podjęły inicjatywę  
o nadaniu imienia szkole, ale  bez uchwały Rady nie może nastąpić nadanie imienia tej 
szkole. Burmistrz Gminy powiedział, że obydwa projekty uchwał były omawiane przez 
komisje Rady  i uzyskały opinie pozytywną. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych z prośbą, żeby te dwa projekty 
uchwał wprowadzili do porządku sesji jako ppkt 8 i 9 w pkt. 12 – Podjęcie uchwał  
w sprawach. Po tym poddał zgłoszony wniosek pod głosowanie:  

- za glosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
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Zmiana do porządku Sesji została przyjęta. 
 
Porządek Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 31 maja 2006 r. 
przedstawiał się następująco: 
 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu. 
6. Informacja Przewodniczącego rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
7. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 
8. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg 

powiatowych leżących w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo oraz 
zamierzenia inwestycyjne na rok 2006. 

9. Stan przygotowania i realizacji zadań inwestycyjnych przyjętych w budżecie Gminy 
Borne Sulinowo na 2006 rok i planowanych na 2007 rok. 

10. Informacja na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego 
w 2006 roku. 

11. Dyskusja na temat przekształcenia Ośrodka Kultury oraz Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Bornem Sulinowie. 

12. Podjecie uchwał w sprawach: 
1) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału Gminy na obwody głosowania  

i ustalenia okręgów wyborczych; 
2) utworzenia odrębnego obwodu głosowania Nr 6 w Domu Pomocy Społecznej  

w Bornem Sulinowie w związku ze zbliżającymi się wyborami do organów 
samorządu terytorialnego; 

3) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 
zbycia nieruchomości niezabudowanej położonej w m. Łubowo, oznaczonej 
działką nr 320/2 o pow. 0,0995 ha); 

4) przeznaczenia do dzierżawy na okres 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Borne Sulinowo (dotyczy części nieruchomości niezabudowanej o pow. 
0,2000 ha z działki nr 8/65 o pow. 1,3065 ha, położonej w Bornem Sulinowie 
przy ul. Nadbrzeżnej); 

5) ustalenia kierunku działania Burmistrza Gminy Borne Sulinowo w związku  
z prowadzeniem „Inkubatora Przedsiębiorczości”; 

6) zmiany składu Komisji ds. Kultury Fizycznej i turystyki Rady Miejskiej  
w Bornem Sulinowie; 

7) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2006 rok; 
8) przystąpienia przez Gminę Borne Sulinowo do projektu realizowanego  

w ramach Priorytetu 2 „Wzmocnienie rozwoju zasobów ludzkich  w regionach” 
Działanie 2.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy 
stypendialne” Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 
finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego i Budżetu 
Państwa oraz uchwalenia Regulaminu przyznawania i przekazywania 
stypendiów na wyrównywanie szans edukacyjnych dla uczniów szkoły 
ponadgimnazjalnej prowadzonej przez Gminę Borne Sulinowo w roku szkolnym 
2006/2007; 

9) nadania imienia Publicznemu Gimnazjum w Silnowie. 
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13. Interpelacja, wnioski i zapytania radnych. 
14. Ustalenie terminu  następnej Sesji Rady Miejskiej. 
15. Zamkniecie Sesji.  

 
 
Ad. 3. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że protokół z poprzedniej Sesji Rady Miejskiej 
był wyłożony do wglądu i można było zapoznać się z jego treścią. Zapytał, czy są uwagi  
do protokołu.  
 
Uwag do protokołu z ostatniej sesji nie wniesiono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z Sesji Rady 
Miejskiej odbytej w dniu 28 kwietnia 2006 r.: 

- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących nie zgłoszono. 

 
Protokół Nr XXXII/2006 z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
28 kwietnia 2006 r. został przyjęty. 
 
Ad. 4. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy maja jakieś uwagi 
do przedstawionych w sprawozdaniu informacji. Sprawozdanie z działalności Burmistrza  
w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Burmistrz Gminy poprosił o umożliwienie uzupełnienia sprawozdania. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej przekazał głos Burmistrzowi Gminy. 
Burmistrz Gminy poinformował, że od momentu sporządzenia sprawozdania do dnia sesji 
miały miejsce ważne wydarzenia, o których chciałby w tym miejscu powiedzieć: 

- w odpowiedzi na wniosek Gminy Borne Sulinowo pn. „Wieś aktywna. Budowanie 
społeczeństwa informacyjnego” otrzymaliśmy dotację w wysokości ponad 50 000,00 
zł na budowę sieci komputerowej na terenie Łubowa; będzie można połączyć świetlicę 
wiejską,  ochotniczą straż pożarną w jedną sieć; będzie można zakupić sprzęt 
komputerowy; zgodnie z harmonogramem od października do stycznia powinno 
nastąpić całkowite uruchomienie tej sieci; w ramach tego programu w budynku 
Ośrodka Sportu i Rekreacji powstanie publiczny punkt dostępu do internetu, będzie  
to komputer z kompendium wiedzy o naszej gminie i będzie podłączony do internetu, 

- Prokuratura Rejonowa w Szczecinku zakończyła swoje dochodzenie w sprawie 
nieprawidłowości w szkole w Juchowie, ówczesnym władzom tej szkoły postawione 
zostały zarzuty, lada moment odbędzie się rozprawa; w tym kontekście Burmistrz 
poruszył problem funkcjonowania mediów i treści artykułów, które można przeczytać 
w prasie; następnie przytoczył tytuły dwóch artykułów, które ukazały się w Głosie 
Koszalińskim: „Księgowa brała jak swoje”, „W sposób prymitywny, ale skuteczny”; 
Burmistrz podkreślił, że nie zgadza się z niektórymi stwierdzeniami w szczególności 
ze stwierdzeniem, że dług powstał, ponieważ dotacja przekazywana przez Gminę była 
zbyt mała oraz stwierdzeniem, że prokuratorów poraził fakt, że prymitywny sposób 
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tak długo nie został wykryty; burmistrz podkreślił, że nie ma takiego pojęcia jak „zbyt 
mała dotacja” dla jednostki budżetowej, ponieważ ustalony jest budżet i kierownik tej 
jednostki realizuje ten budżet, a jeżeli w roku budżetowym środki okażą się zbyt małe 
to obowiązkiem kierownika jest powiadomić o tym organ prowadzący, zauważył,  
że takich powiadomień nie było ze strony władz szkoły; wyjaśnił również, że sposób 
kradzieży nie był prymitywny, ponieważ kontrolujący szkołę sprawdzali przelewy  
i były one prawidłowe, ale dopiero porównanie z egzemplarzami przelewów 
złożonych w banku dawało dowód na fakt popełnienia przestępstwa. 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że nie jest zadowolony z przeprowadzonych 
kontroli w tej szkole, ponieważ nie wykazywały nieprawidłowości. Zauważył,  
że pokazanie kwitu nie jest dowodem na to, że pieniądze rzeczywiście zostały wpłacone 
zgodnie z tym kwitem. Podkreślił, że jego zdaniem jest to niedopatrzenie ze strony 
Gminy, że kontrole, które się tam odbywały nie zażądały dokumentów od Zakładu 
Ubezpieczeń Społecznych czy od Urzędu Skarbowego.  
  
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy są jakieś uwagi do przedstawionej przez 
Burmistrza informacji. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł  
do realizacji kolejnego punktu obrad pn. „Informacja radnych powiatu o ich pracy  
w Radzie Powiatu”. 
 
Ad. 5. 
 
Głos zabrał Radny Powiatu Pan Antoni Rauch, który poinformował, że w dniu  
30 maja 2006 r. odbyła się sesja wyjazdowa Rady Powiatu gdzie punktem porządku obrad 
była informacja o zakończeniu prac na terenie Ośrodka Rehabilitacyjnego dla Osób  
na Stwardnienie Rozsiane oraz podjęcie uchwały o wyborze szefa, który będzie kierował 
tą jednostką. Dodał, że szefem Ośrodka wybrany został Pan Piotr Kujawa. Ponadto 
powiedział, że ośrodek jest wyposażony w standardzie na skalę europejską i jest gotowy 
na przyjęcie pacjentów. Zauważył, że wstępny termin rozpoczęcia działalności ośrodka 
określony został na lipiec 2006 r. 
 
Ad. 6. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił informację o pracach organów Rady, która 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
W uzupełnieniu dodał, że w dniu 13 maja br. uczestniczył w wojewódzkich  
i powiatowych obchodach Dnia Strażaka w Szczecinku, a w dniu 30 maja br. w Sesji 
Rady Powiatu Szczecineckiego, która odbyła się na terenie DPS w Bornem Sulinowie. 
Ponadto poinformował, że w ramach przyjęć interesantów przyjął 3 osoby – Panią 
Dybowską Zofię w sprawie podatku od działalności gospodarczej, nie podjął żadnej 
decyzji w tej sprawie; Pana Włodzimierza Kowalskiego w sprawie niewypałów  
i niewybuchów. Następnie zwrócił się do Komisji Rewizyjnej, aby odszukała  
w dokumentach Urzędu protokołu przekazania Miasta Borne Sulinowo władzom 
cywilnym. Zauważył, że Pan Kowalski skierował swoje pismo do Kancelarii Prezydenta, 
do Ministerstwa Sprawiedliwości, do Ministerstwa Ochrony Środowiska, do Rzecznika 
Praw Obywatelskich, do Wojewody Zachodniopomorskiego oraz do Przewodniczącego 
Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił żeby 
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Komisja Rewizyjna oraz Burmistrz zajęli się tą sprawą i odszukali konieczne dokumenty. 
Podkreślił również, że w dokumentach przedstawionych przez Pana Kowalskiego 
znajdują się pisma Komendanta Straży Miejskiej potwierdzające zgłoszenie znalezienia 
niewybuchów, w których zdaniem Przewodniczącego Rady Miejskiej powinno być 
określone jakie były to materiały niebezpieczne. 
Ponadto Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że przyjął jako trzecią osobę Panią 
Annę Skoczylas, właścicielkę działki rekreacyjnej w Dąbrowicy w sprawie wodociągu  
i kanalizacji, którą odesłał do Burmistrza, ponieważ Urząd jest w posiadaniu wszystkich 
dokumentów w tym zakresie. 
 
Ad. 7. 
 
W pkt sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych Gminy” głos 
zabrali:  
- Sołtys Sołectwa Radacz Halina Jaskółka, która poruszyła następujące sprawy: 
1) podziękowała zarządcy dróg powiatowych za załatanie dziur w drogach,   
2) złożyła również podziękowania dla koła PCK za to że wkładają tyle pracy  

i zaangażowania niosąc pomoc innym, ponieważ ta pomoc jest potrzebna, 
3) poprosiła o przygotowanie plaży w miejscowości Radacz. 
 
- Sołtys Sołectwa Uniemino Józef Arapinowicz, który poruszył następującą sprawę: 
1) zauważył, że nie jest powiadamiany o żadnych imprezach, które odbywają się 

szczególnie dla dzieci, dodał, że mieszkańcy czują się pomijani, a przecież nie mają 
świetlicy i powinni być traktowani tak jak mieszkańcy pozostałych sołectw. 

 
- Sołtys Sołectwa Rakowo Małgorzata Deręgowska, która poruszyła następujące 

sprawy: 
1) poprosiła o wystosowanie pisma do Drawskiego Powiatowego Zarządu Dróg z prośbą 

o załatanie dziur w drodze, ponieważ odcinek drogi łączący Rakowo z Czaplinkiem 
należy do Drawskiego Zarządu Dróg i jest on w okropnym stanie, 

2) poprosiła o wystąpienie do PKS z prośbą o zobligowanie kierowców, aby wjeżdżali  
do miejscowości Rakowo zgodnie z rozkładem jazdy tych autobusów, dodała,  
że kierowcy nagminnie zmieniają sobie trasę i zostawiają czekających na przystanku 
mieszkańców Rakowa;  

 
- Sołtys Sołectwa Komorze Stanisław Wąwoźny, który poruszył następującą sprawę: 
1) poinformował, że PWiK w Szczecinku przysłało mu odpowiedź na pismo w sprawie 

niewywiezienia w okresie zimowym szamba, podkreślił, że PWiK twierdzi, że szambo 
jest źle usytuowane i nie było możliwości dojazdu z czym on się nie zgadza; 

 
- Sołtys Sołectwa Silnowo Czesława Łukaszuk poruszyła następujące sprawy: 
1)zwróciła uwagę, na to że zbliża się sezon letni i znowu będą problemy z wywozem 
śmieci, poprosiła jednocześnie o dostawienie koszy na plastiki w Dąbrowicy oraz zestawu 
koszy w Silnowie Dolnym, 
2) poprosiła Komendanta Straży Miejskiej, aby wzmożyła kontrolę posiadania umów na 

wywóz nieczystości, ponieważ szereg osób nie posiada stosownej umowy i potem 
donoszą śmieci do tych koszy ogólnie dostępnych i są one przepełniane i w efekcie 
śmieci są porozrzucane wszędzie wokół; 

 
- Sołtys Sołectwa Jeleń Jadwiga Kubicka poruszyła następujące sprawy: 
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1) zapytała kiedy będą wstawione drzwi do świetlicy wiejskiej, 
2) zapytała na jakim etapie przygotowań jest przystąpienie do wykonania chodnika 

łączącego Jeleń z Przyjezierzem; 
 
Więcej nikt z przewodniczących jednostek pomocniczych gminy nie zabierał głosu. 
 
Głos zabrał Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bornem Sulinowie Eugeniusz Szybisty  
i zapytał Sołtysa Sołectwa Silnowo czy dwa duże pojemniki w Silnowie Dolnym wystarczą. 
 
Sołtys Sołectwa Silnowo odpowiedziała, że dwa duże kosze wystarczą, ale poprosiła żeby 
były one regularnie wywożone. 
 
Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji odpowiedział, że ma zawartą umowę z PUK Sp. z o.o na 
wywóz raz w tygodniu. 
 
Sołtys Sołectwa Silnowo powiedziała, że z takiego rozwiązania byłaby zadowolona. 
 
W związku z przybyciem na sesje redaktora „Głosu Koszalińskiego” głos zabrał Burmistrz 
Gminy i powrócił do tematu nieprawidłowości, które miały miejsce w Szkole Podstawowej  
w Juchowie ponownie wyjaśniając problem pojęcia zbyt małej kwoty dotacji dla szkoły. 
 
Następnie Burmistrz odpowiedział, że w kwestii plaży w Radaczu zrobił wszystko co w jego 
mocy, aby przyspieszyć podpisanie aktu notarialnego z właścicielem działki. Dodał,  
że z informacji, które posiada ma się to odbyć lada dzień. Wyjaśnił, że brak tego aktu 
uniemożliwia rozpoczęcie prac. Zobowiązał się, że natychmiast po podpisaniu aktu przystąpi 
do rozpoczęcia prac, wyraził nadzieję, że zdąży z wykonaniem plaży do zbliżającego się 
sezonu turystycznego. 
 
Odpowiadając na wnioski Sołtysa Sołectwa Rakowo Burmistrz wyjaśnił, że gmina wystąpi  
do Drawskiego Powiatowego Zarządu Dróg z prośbą o naprawienie dróg leżących  
w granicach gminy Borne Sulinowo oraz wystosuje pismo do PKS w sprawie zmiany trasy 
autobusów przez kierowców. 
 
Sołtysowi Sołectwa Komorze Burmistrz odpowiedział, że Zastępca Burmistrza Roman 
Matuszak zajmie się jego sprawą i porozmawia z Prezesem PWiK. 
 
Odpowiadając Sołtysowi Sołectwa Jeleń Burmistrz wyjaśnił, że prace są na etapie 
przygotowania projektu technicznego, dodał, że w ramach zwykłego remontu nie można tego 
chodnika wykonać i dlatego doszedł do porozumienia z kierownikiem, że gmina wykona 
projekt techniczny, a Krajowy Zarząd Dróg wykona chodnik. 
 
Głos zabrał Zastępca Burmistrza Roman Matuszak, który wyjaśnił, że w zakresie opróżniania 
szamb był problem w miesiącu lutym, marcu i jeszcze w kwietniu, ponieważ PWiK nie 
chciało zastosować się do przepisów prawa, które nakazuje zawieranie umów dotyczących 
odbioru ścieków komunalnych z kanalizacji oraz szamb. Dodał, że dwukrotnie spotkał się  
z prezesem spółki i ta sprawa została już załatwiona, ale był jeszcze problem logistyczny, 
ponieważ spółka nie była w stanie zapewnić transportu w odpowiednim czasie zgodnie  
ze zgłoszeniami. Poinformował, że z informacji, które posiada wynika, że na rejon Bornego 
Sulinowa został zakupiony ciągnik oraz używany zbiornik, więc sytuacja powinna ulec 
poprawie. Zastępca Burmistrza wyjaśnił Sołtysowi Sołectwa Jeleń, że wykonawca prac, który 
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został wybrany nie zdążył w terminie wymienić drzwi na świetlicy i zwrócił się  
do Burmistrza o aneksowanie umowy i zmianę terminu wykonania wymiany drzwi,  
do 12 czerwca br. powinno to być zrobione. Dodał, że na ciąg pieszo jezdny między Jeleniem 
a Przyjezierzem został ogłoszony przetarg poza ustawą i wygrała firma EfektProjekt  
ze Szczecinka, a dokumentacja powinna być gotowa do połowy lipca, wtedy będzie podstawa 
do wystąpienia do Zarządu Krajowego Dróg o wykonanie chodnika i w ten sposób 
zrealizowane zostanie zawarte porozumienie. 
 
Głos zabrał redaktor „Głosu Koszalińskiego”, który wyjaśnił, że informacje zawarte  
w artykule dotyczącym nieprawidłowości w Szkole Podstawowej w Jeleniu były ustalone 
przez Prokuraturę. Zapewnił, że to niebyła z jego strony złośliwość. 
 
Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej zakończył dyskusje i przeszedł do kolejnego punktu 
sesji pn. „Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg 
powiatowych leżących w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo oraz 
zamierzenia inwestycyjne na rok 2006”. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w 
Szczecinku na temat utrzymania dróg powiatowych leżących w granicach administracyjnych 
Gminy Borne Sulinowo oraz zamierzenia inwestycyjne na rok 2006 stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 
 
Ad. 8. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że informacje na ten temat radni otrzymali 
wraz z zawiadomieniem o sesji. Następnie poprosił radnych o zadawanie pytań Dyrektorowi 
Powiatowego Zarządu Dróg. 
 
Burmistrz Gminy poinformował, że w informacji niepokojące dla niego jest stwierdzenie,  
że dokumentacja kompleksowej modernizacji dróg powiatowych leżących w granicach 
administracyjnych Gminy Borne Sulinowo zależy od otrzymania środków unijnych. 
Podkreślił, że w takim układzie może być tak, że ta dokumentacja nigdy nie powstanie, 
dlatego zwrócił się z prośbą o wyasygnowanie kwoty z własnych środków lub z budżetu 
państwa na tą dokumentację. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że powinno wprowadzić się jakąś koordynację  
w zakresie prowadzonych remontów dróg. Poinformował, że z przygotowanej przez 
Powiatowy Zarząd Dróg informacji wynika, że kolejny raz powtarza się modernizacja drogi 
Komorze –Polne, a dla gminy, dla mieszkańców ważniejsza byłaby modernizacji drogi  
z Radacza do Juchowa, czy Dąbia. Zasugerował, że samorząd bardziej jest zorientowany, 
które drogi są ważniejsze i bardziej strategiczne. 
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku Marek Ziomek odpowiedział, że w tym 
roku zlecona będzie mapa projektowa na Al. Niepodległości, a w przyszłym roku projekt 
techniczny. Dodał, że na remont drogi będą występować o środki od ZZPOR, ponieważ 
modernizacja pochłonie około 2-3 milionów złotych. Podkreślił, że na drogę Polne-Kmorze 
pozyskali środki z zewnątrz i musiały być spełnione bardzo szczegółowe warunki, które 
właśnie ta droga spełniała.  
 
Głos zabrała Radna Teresa Łangowska i zapytała kiedy będzie dokończona droga  
do Starowic. 
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Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku odpowiedział, że 900 m drogi jest 
zrobione, a pozostała część około 800 m na pewno nie będzie dokończona w tym roku. 
Zapewnił, że postara się umieścić tę pozycje w budżecie na przyszły rok. 
 
Głos zabrał Sołtys Sołectwa Komorze i podkreślił, że od 30 lat nie były robione pobocza i jest 
to bardzo niebezpieczne, ponieważ są one już pół metra wyżej od asfaltu i jak pada deszcz  
to woda nie ma gdzie odpłynąć. 
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku odpowiedział, że środki, które posiada są 
zazwyczaj zaplanowane na remonty dróg, a nie na utrzymanie poboczy, ale wyraził nadzieję, 
że w okolicy Komorza postarają się uporać z poboczami jeszcze w tym roku przy okazji 
remontu drogi Polne-Komorze. 
 
Głos zabrała Sołtys Sołectwa Radacz i zwróciła uwagę, że na trasie do Radacza brakuje 
pobocza około 20-30 cm, a droga jest bardzo wąska i jest to niebezpieczne. Dodała,  
że na poboczach jest bardzo wysoka trawa i należałoby to wykosić. 
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku odpowiedział, że mają tylko dwie 
kosiarki i sukcesywnie wykaszają pobocza, zapewnił, że pobocza będą wykoszone. 
 
Ad. 9. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że kolejnym punktem sesji jest „Stan 
przygotowania i realizacji zadań inwestycyjnych przyjętych w budżecie Gminy Borne 
Sulinowo na rok 2006  i planowanych na 2007 rok”. Poprosił o zabranie głosu Zastępcę 
Burmistrza Gminy.  
 
Zastępca Burmistrza Gminy wyjaśnił, że informacja o inwestycjach została wysłana  
do radnych razem z materiałami na sesję, stanowi ona załącznik nr 8 do protokołu.  Wyjaśnił, 
że nie powinno być kłopotów z realizacja inwestycji zaplanowanych na 2006 r. Dodał, że jeśli 
chodzi o modernizację ciepłociągu to aneksowana została umowa z wykonawcą i Wojewodą 
Zachodniopomorskim i ustano termin zakończenia prac na koniec listopada br. Zaznaczył,  
że harmonogram wykonywania robót już jest nieaktualny, ponieważ wykonawca nie wszedł 
na roboty zgodnie z terminem, a podwykonawca dopiero w dniu dzisiejszym ma rozpocząć 
roboty. Poinformował również, że rozmawiał z podwykonawcą, który nie widzi zagrożenia 
dla końcowego terminu wykonania zadania. Zauważył, że najprawdopodobniej konieczny 
będzie kolejny aneks do umowy i zmiany harmonogramu wewnętrznego prac. Powiedział,  
że za tydzień będzie posiadał więcej informacji co do wykonania tego zadania. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że ma jedną uwagę co do inwestycji,  
a mianowicie żeby nie remontować Ośrodka Zdrowia w Łubowie, ponieważ koszt będzie 
większy niż wybudowanie nowego pawilonu. Zapytał jeszcze kto organizował przetarg  
na wykonanie inwestycji wymiany ciepłociągu i podkreślił, że sieć powinna być gotowa  
do sezonu grzewczego już 15 września i należy dopilnować tego terminu. 
 
Głos zabrał Radny Tomasz Skowronek i zapytał o adaptacje budynku na mieszkania socjalne 
w miejscowości Kłomino. 
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Zastępca Burmistrza Gminy wyjaśnił, że w tym zestawieniu jest ujęte takie zadanie, ale nie 
ma w tym zakresie żadnej decyzji władz Gminy o wycofaniu się bądź intensyfikacji prac  
na tym zadaniu. 
 
Głos zabrał Burmistrz Gminy i poinformował, ze ma nadzieję, że na następnej sesji będzie 
mógł przedstawić propozycję zagospodarowania Kłomina. Dodał, że w ostatnim czasie 
propozycji było dużo, a w ostatnim czasie prowadzi rozmowy z Komendą Główną PSP żeby 
połowa Kłomina funkcjonowała jako poligon strażacki katastrof budowlanych i tylko w takim 
przypadku funkcjonowanie koszarowca miałoby rację bytu. Zauważył, że jeżeli zmieni się 
prawo lokalowe to gmina będzie musiała na podstawie wyroku eksmisyjnego przydzielić 
lokal socjalny lub ponosić koszty wynajmu lokalu dla takiej rodziny. Podkreślił, że jego 
zdaniem jest to dobry kierunek działania, ponieważ wtedy gmina ucieknie przed tymi 
kosztami lokalowymi. 
 
Radny Tomasz Skowronek podkreślił, że tam nie jest rozwiązany problem wody. 
 
Przewodniczący zarządził 15 minut przerwy. 
 
Ad. 10. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że kolejnym punktem sesji jest „Informacja 
na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2006 roku”. 
Dodał, że radni otrzymali stosowną informacje w materiałach sesyjnych, stanowi ona 
załącznik nr 9 do protokołu. Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o pytania. 
 
Głos zabrał Radny Jacek Bindas i zapytał o organizowaną imprezę z okazji Dnia Dziecka, 
ponieważ z informacji które posiada świetlicowe zostały zobowiązane do wybrania 10 dzieci, 
które zostaną dowiezione na imprezę do Bornego Sulinowa. Zauważył, że może lepiej byłoby 
żeby świetlicowe zorganizowały jakieś zabawy dla tych wszystkich dzieci w świetlicach. 
Dodał jeszcze, że brakowało informacji na wsiach o organizowaniu imprezy z okazji Dnia 
Dziecka w postaci plakatów. 
 
Głos zabrał Dyrektor Ośrodka Kultury w Bornem Sulinowie Tomasz Czuk, który wyjaśnił,  
że jutrzejsza impreza organizowana jest wspólnie ze Stowarzyszeniem Trzeźwościowym  
i skierowana jest szczególnie do dzieci z najuboższych rodzin, a świetlicowe miały wybrać 
najuboższe dzieci. Podkreślił, że w budżecie Ośrodka Kultury nie ma aż tak wiele środków 
finansowych, aby zorganizować imprezę dla wszystkich dzieci z terenu gminy, więc należało 
wybrać taki, a nie inny sposób. Co do braku informacji na temat imprezy dyrektor wyjaśnił, 
że nie rozumie dlaczego plakaty nie dotarły do Jelenia, ponieważ takie informacje były 
wysyłane na świetlice i na teren miasta Borne Sulinowo. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapoznał radnych z opinią komisji Turystyki i Kultury 
Fizycznej na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2006 
roku. Opinia stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zaznaczył, że należy zwrócić uwagę Nadleśnictwu 
Szczecinek i Czaplinek, aby na swoich polanach zabezpieczyli kosze na odpady, ponieważ 
zaczął się sezon wędkarski i nie ma żadnego kosza. Dodał, że należy zwrócić się  
do Nadleśnictwa Szczecinek, aby postawili kosz szczególnie nad jeziorem Śmiadowo, 
ponieważ tam jest bardzo dużo turystów. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał jeszcze o umowę dzierżawy na polu namiotowym  
w Łubowie. 
 
Burmistrz Gminy odpowiedział, że na spotkaniu z Dyrektorem Ośrodka Sportu i Rekreacji 
ustalili, że do końca sezonu ta umowa będzie obowiązywała, a dzierżawca zobowiązał się,  
że w tym sezonie nie będzie już żadnych uchybień i spłaci powstałą zaległość w czynszu 
dzierżawnym. 
 
Więcej uwag nie zgłoszono do tego tematu. 
 
Ad. 11  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że kolejnym punktem sesji jest „Dyskusja  
na temat przekształcenia Ośrodka Kultury oraz Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bornem 
Sulinowie” 
 
Glos zabrał Burmistrz Gminy poinformował, że poprosił dyrektorów tych jednostek,  
aby przygotowali różne propozycje przekształcenia jednostek. Zauważył, że Dyrektor OSIR 
przygotował zmianę w kierunku utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialnością i dodał, 
że ocenia tę formułę za niekorzystną. Burmistrz Gminy uzasadnił, że: Rada utraci w tym 
wypadku możliwość pełnej kontroli i nadzoru nad spółką i nie będzie miała kompetencji 
władczych w stosunku do spółki; władze statutowe spółki będą dążyć w kierunku 
komercjalizacji usług, a jest to zadanie własne Gminy; spowoduje to wzrost kosztów poprzez 
powołanie rady nadzorczej, ponieważ z mocy prawa rada nadzorcza musi pobierać 
wynagrodzenie, a jest to nic innego jak generowanie kosztów; gmina będzie musiała 
pokrywać straty swojej spółki. Dodał, że jego zdaniem po to się tworzy spółkę żeby 
zlikwidować Ośrodek Kultury i zmniejszyć koszty, ale chęć likwidacji instytucji kultury 
wydłuży całą proceduro o pół roku, ponieważ likwidacja instytucji kultury musi być 
poprzedzona ogłoszeniem o likwidacji na pół roku przed. Wyjaśnił, że nigdy nie będzie 
zysków ani innych korzyści ze sportu i kultury w gminie. Kontynuował informując, że można 
pozostawić to w takiej formie jak to funkcjonuje albo połączyć te instytucje w jedno poprzez 
likwidację OSiR powołując Centrum Kultury i Rekreacji jako instytucję kultury. Dodał,  
że na sesję czerwcową przygotuje projekty uchwał w tym zakresie. 
 
Głos zabrał Dyrektor Ośrodka Kultury Tomasz Czuk i powiedział, że robił rozeznanie  
i w takich miastach o przedziale demograficznym cztero, pięciotysięcznym w całej Polsce, 
funkcjonuje zazwyczaj Miejsko-Gminne Centrum Kultury i Sportu, które działa w obrębie 
ustawy o instytucji kultury w celu racjonalizowania wydatków budżetowych i tylko w tej 
formule można coś osiągnąć jeśli chodzi o finanse. Dodał, że instytucja kultury posiada odpis 
amortyzacyjny oraz osobowość prawną czego nie ma zakład  budżetowy. 
 
Głos zabrał radny Jacek Bindas zapytał czy oszczędności wynikać będą ze zmniejszenia 
zatrudnienia oraz czy w takiej sytuacji możliwe jest, aby pracownicy tej jednej jednostki 
udźwignęli ogrom prac wynikających z organizacji imprez kulturalnych i sportowych. 
Podkreślił, że boi się sytuacji, że zaraz trzeba będzie zatrudniać nowych pracowników żeby 
podołać obowiązkom.  
 
Dyrektor Ośrodka Kultury odpowiedział, że jasnym jest, że personel zlikwidowanego zakładu 
przejęty zostanie przez nowopowstałą jednostkę, ale każde zatrudnienie musi być uzasadnione 
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ekonomicznie. Wyjaśnił również że oszczędności z tytułu połączenia tych dwóch jednostek 
nie uzyska się od razu. 
 
Burmistrz Gminy powiedział, że gdy Rada Miejska sprywatyzowała przedszkole, Gmina 
poniosła koszty dodatkowe w wysokości 100 000,00 zł na odprawy dla pracowników,  
ale w chwili obecnej Gmina oszczędza rocznie 300 000,00 zł. Zauważył, że nie widzi 
zagrożenia tworzenia dodatkowych etatów, ponieważ w budżecie określony będzie fundusz 
na płace dla pracowników tej placówki i tylko w ramach tych środków będzie mógł 
funkcjonować dyrektor takiej placówki. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że aby podjąć uchwałę w tym temacie konieczna 
jest pełna analiza finansowa z jednego zakładu i z drugiego oraz dla połączonych zakładów. 
Dodał, że Rada Miejska daje Burmistrzowi przyzwolenie, aby poczynił działania w tym 
kierunku i przygotował dokumenty w tym zakresie. 
 
 Burmistrz Gminy podziękował za takie stanowisko Rady Miejskiej. 
 
Głos zabrał Radny Tomasz Skowronek i podkreślił, że ekonomia jest bardzo ważna, ale dla 
niego ważniejsza jest sama kultura i on jest zainteresowany rozwojem kultury. Poprosił, żeby 
Burmistrz poczynił działania również w tym kierunku oraz żeby przedstawiał i omawiał 
swoje propozycje ze wszystkimi klubami radnych. 
 
Burmistrz Gminy odpowiedział, że to Rada decyduje o wszystkim również o poziomie 
kultury. Zapytał, czy radnemu chodzi o to, aby w ramach posiadanych  środków znaleźć taką 
formułę aby ta kultura była na odpowiednim poziomie. 
 
Radny Tomasz Skowronek potwierdził słowa Burmistrza Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że coś rzeczywiście nie tak funkcjonuje  
w Ośrodku Kultury, ponieważ nikt nie opiekuje się istniejącymi zespołami, chórami  
czy świetlicami. 
 
Dyrektor Ośrodka Kultury odpowiedział, że czyni działania, aby coś się zmieniło  w tej 
sprawie. Dodał, że Panie pracujące na świetlicy kończą właśnie kurs pedagogiczny, który  
na pewno wzbogaci ich umiejętności. 
 
Głos zabrał Radny Jacek Bindas i powiedział, że jego zdaniem rzeczywiście w zakresie 
działalności kulturalnej na wsiach zmieniło się dużo. Dodał, że dobrym krokiem było 
skierowanie świetlicowych na kurs pedagogiczny, który ich wesprze. Podkreślił, że trzeba 
będzie się zastanowić nad płacami dla świetlicowych, ponieważ z tego co wyliczył to godzina 
pracy tych pań wynosi 3 zł brutto. 
 
 
Ad. 12. 
Podjęcie uchwał. 
 
12.1 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy podziału Gminy  
na obwody głosowania i ustalenia okręgów wyborczych. Dodał, że Komisja Budżetowo-
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Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała uchwałę. Opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się  nie zgłoszono. 

 
Uchwała Nr XXXIII/383/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
31 maja 2006r. w sprawie podziału Gminy na obwody głosowania i ustalenia okręgów 
wyborczych została podjęta i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
12.2 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy utworzenia 
odrębnego obwodu głosowania Nr 6 w Domu Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie  
w związku ze zbliżającymi się wyborami do organów samorządu terytorialnego. Dodał,  
że Komisja Budżetowo-Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się  nie zgłoszono. 

 
Uchwała Nr XXXIII/384/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
31 maja 2006r. w sprawie utworzenia odrębnego obwodu głosowania Nr 6 w Domu 
Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie w związku ze zbliżającymi się wyborami  
do organów samorządu terytorialnego została podjęta i stanowi załącznik nr 13  
do protokołu. 
 
12.3 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. Dodał, że ma uwagę do tej 
uchwały, ponieważ ta działka zawsze była przeznaczona pod punkt apteczny i gdyby 
niepomyślnie ułożyła się sprawa zmiany planu zagospodarowania przestrzennego  
w miejscowości Łubowo to można by było wykorzystać tę działkę. Podkreślił, że jego 
zdaniem należałoby wstrzymać się z realizacją tej uchwały. 
 
Burmistrz Gminy odpowiedział, że wstrzyma się ze sprzedażą tej działki. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za głosowało 4 radnych, 
- wstrzymało się od głosu 5 radnych, 
- głosów przeciwnych nie zgłoszono. 

 
Uchwała Nr XXXIII/385/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
31 maja 2006r. w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 
Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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12.4 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia  
do dzierżawy na okres 10 lat nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo. 
Dodał, że ma co do tej uchwały wątpliwości, ponieważ działka położona jest nad jeziorem,  
po sąsiedzku jest również działka gminna można by ten grunt podzielić i uzyskać większe 
pieniądze. 
 
Radny Jacek Bindas zapytał, czy dzierżawca po okresie dzierżawy będzie posiadał prawo 
pierwokupu. 
 
Burmistrz Gminy odpowiedział, że nie będzie posiadał takiego prawa. Dodał, że Komisja 
Budżetowo-Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jednakże zażądała 
dołączenia projektu zagospodarowania tego terenu i to zostało przygotowane. Ponadto 
Burmistrz zauważył, że koncepcja zagospodarowania podobna jest do tej jaką zaproponował 
wcześniej Pan Kolanowski. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za głosowało 6 radnych, 
- wstrzymało się od głosu 2 radnych, 
- przeciw głosował 1 radny. 

 
Uchwała Nr XXXIII/386/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
31 maja 2006r. w sprawie przeznaczenia do dzierżawy na okres 10 lat nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 15 
do protokołu. 
 
12.5 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy ustalenia kierunku 
działania Burmistrza Gminy Borne Sulinowo w związku z prowadzeniem „Inkubatora 
Przedsiębiorczości”. Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Burmistrza Gminy  
o wyjaśnienie tej uchwały. 
 
Burmistrz Gminy wyjaśnił, że Stowarzyszenie Kupców i Przedsiębiorców nie realizuje 
warunków zawartej umowy. Dodał, że realizując sugestię Radcy Prawnego tut. Urzędu  
w dniu 19 maja 2006 r. wystąpił z pismem do Stowarzyszenia wzywającym do zrealizowania 
warunków umowy poprzez zawarcie umowy z M-GOPS na bezpłatne użyczenie pomieszczeń 
na Środowiskowy Dom Samopomocy, zapłatę dla PUK Sp. z o.o. w całości zaległych 
należności z tytułu dostarczania energii cieplnej około 20 000,00 zł, złożenia planu szkoleń  
w zakresie małej i drobnej przedsiębiorczości oraz aktywizacji gospodarczej na 2006 rok oraz 
złożenia informacji o działalności Stowarzyszenia za 2005 rok. Poinformował, że wyznaczył 
miesięczny termin na usunięcie tych nieprawidłowości. Burmistrz Gminy podkreślił, że taką 
samą informację wysłał również do Ministerstwa Gospodarki. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał dlaczego w projekcie uchwały nie bierze się pod 
uwagę likwidacji „Inkubatora Przedsiębiorczości”, a jego zdaniem należałoby  
to zlikwidować, przejąć budynek i przenieść tam jednostki podległe gminie. 
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Burmistrz Gminy odpowiedział, że jeżeli Stowarzyszenie nie zrealizuje postanowień umowy 
zgodnie z wezwaniem to zerwie umowę i przeniesie tam jednostki gminne. 
 
Głos zabrał Radny Tomasz Skowronek i zapytał co oznacza zapis w uzasadnieniu,  
że Burmistrz Gminy będzie upoważniony do podjęcia starań mających na celu wyłonienie 
podmiotu, który w zastępstwie stowarzyszenia mogłoby poprowadzić „Inkubator 
Przedsiębiorczości”. 
 
Głos zabrał Radca Prawny Adam Kłusek, który poinformował, że kontaktował się z Panem 
Dyrektorem Tomaszem Niesiołowskim z Departamentu Rynku Pracy w Ministerstwie 
Gospodarki, który podkreślił, że Ministerstwo jest zainteresowane tym żeby w tym budynku 
albo w jakiejś jego części, ze względu na okres konsumowania dotacji, funkcjonował 
„Inkubator Przedsiębiorczości” prowadzony przez organizację pozarządową, która zostanie 
wyłoniona wspólnie z właścicielem nieruchomości. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że należałoby rozważyć takie rozwiązanie,  
aby w jednym tylko pomieszczeniu działało jakieś Centrum Innowacji Przedsiębiorczości,  
a w 95% budynek powinien być wykorzystywany przez gminę. 
 
Burmistrz Gminy dodał, że rolą tego stowarzyszenia ma być pisanie wniosków o środki 
unijne, a nie dysponowanie i wynajmowanie pomieszczeń. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się  nie zgłoszono. 

 
Uchwała Nr XXXIII/387/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
31 maja 2006r. w sprawie ustalenia kierunku działania Burmistrza Gminy Borne 
Sulinowo w związku z prowadzeniem „Inkubatora Przedsiębiorczości” została podjęta  
i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
12.6 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany składu 
Komisji ds. Kultury Fizycznej i Turystyki Rady Miejskiej  
w Bornem Sulinowie. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że radny Adam 
Rohatyński złożył rezygnację, a komisja rady musi być przynajmniej trzy osobowa w związku 
z tym poprosił o zgłaszanie kandydatów do komisji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marian Wyrzykowski zgłosił kandydaturę Jacka 
Bindasa. 
 
Radny Jacek Bindas wyraził zgodę na powyższe. 
 
Więcej kandydatów nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie kandydaturę Radnego Jacka Bindasa 
do składu Komisji ds. Kultury Fizycznej i Turystyki Rady Miejskiej  
w Bornem Sulinowie: 

- za głosowało 6 radnych, 
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- wstrzymało się od głosu 3 radnych,  
- głosów przeciwnych nie zgłoszono. 

 
Uchwała Nr XXXIII/388/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
31 maja 2006r. w sprawie zmiany składu Komisji ds. Kultury Fizycznej i Turystyki 
Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie została podjęta i stanowi załącznik nr 17  
do protokołu. 
 
12.7 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy wprowadzenia 
zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2006 rok.  
 
Głos zabrała Skarbnik Gminy Ewa Jóskowska, która wyjaśniła, że zmiany dotyczą 
zwiększenia dochodów gminy o 150,26 zł  oraz w załączniku nr 2 do uchwały wykazane są 
przesunięcia między działami i paragrafami w dziale rolnictwo i łowiectwo, w dziale różne 
rozliczenia, w dziale oświata i wychowanie oraz w dziale edukacyjna opieka wychowawcza. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się  nie zgłoszono. 

 
Uchwała Nr XXXIII/389/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
31 maja 2006r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo  
na 2006 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 
12.8 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy przystąpienia przez 
Gminę Borne Sulinowo do projektu realizowanego w ramach Priorytetu 2 „Wzmocnienie 
rozwoju zasobów ludzkich  w regionach” Działanie 2.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych 
poprzez programy stypendialne” Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 
Regionalnego finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego i Budżetu 
Państwa oraz uchwalenia Regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów  
na wyrównywanie szans edukacyjnych dla uczniów szkoły ponadgimnazjalnej prowadzonej 
przez Gminę Borne Sulinowo w roku szkolnym 2006/2007. 
 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się  nie zgłoszono. 

 
Uchwała Nr XXXIII/390/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
31 maja 2006r. w sprawie przystąpienia przez Gminę Borne Sulinowo do projektu 
realizowanego w ramach Priorytetu 2 „Wzmocnienie rozwoju zasobów ludzkich   
w regionach” Działanie 2.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy 
stypendialne” Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 
finansowanego  



 16 

ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego i Budżetu Państwa oraz uchwalenia 
Regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów na wyrównywanie szans 
edukacyjnych dla uczniów szkoły ponadgimnazjalnej prowadzonej przez Gminę Borne 
Sulinowo w roku szkolnym 2006/2007 została podjęta i stanowi załącznik nr 19  
do protokołu. 
 
12.9 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy nadania imienia 
Publicznemu Gimnazjum w Silnowie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

- za głosowało 9 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się  nie zgłoszono. 

 
Uchwała Nr XXXIII/391/2006 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
31 maja 2006r. w sprawie nadania imienia Publicznemu Gimnazjum w Silnowie została 
podjęta i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad. 13 
 
Głos zabrał Radny Jacek Bindas, który podziękował Burmistrzowi za zabezpieczenie 
walącego się zabytkowego budynku, zwrócił uwagę, że nie zawieszono tam tablic 
ostrzegawczych. Poprosił również o rozwiązanie problemu zakrętu w miejscowości Jeleń, 
poprzez oznakowanie lub w jakiś inny sposób.  Dodał, że przyjął kilku mieszkańców  
w sprawie należności za wodę i ścieki naliczone przez PWiK, podkreślił, że koszty zostały 
naliczone w jakiś dziwny sposób, ponieważ kwoty są astronomiczne. Dodał, że nikt nie 
spisywał liczników  w ostatnim czasie w Jeleniu, więc nie rozumie skąd wzięły się te kwoty. 
 
Zastępca Burmistrza poprosił o skonkretyzowanie problemu tzn. jakich rodzin to dotyczy  
i jakiej ilości wody oraz o podanie tych danych do Referatu Inwestycyjnego. 
 
Burmistrz Gminy odpowiedział, że podejmuje wszelkie starania, aby zapewnić 
bezpieczeństwo na tym zakręcie w Jeleniu, ale jest to droga krajowa i gmina nie wiele może 
zrobić w tym zakresie. Zauważył, że może ewentualnie napisać pismo, ale nie może 
rozwiązać w żaden sposób tego problemu.  
 
Głos zabrał Radny Dariusz Skiba i poprosił o informacje w zakresie napraw dróg gminnych. 
 
Zastępca Burmistrza odpowiedział, że przetarg się nie udał, ale było to zamówienie poniżej 
6000 euro i w związku z tym została zawarta umowa z wykonawcą, który w chwili obecnej 
realizuje naprawy dróg asfaltowych. Powiedział, że drogi powinny zostać naprawione  
do końca miesiąca czerwca. Dodał, że na naprawę dróg gminnych gruntowych jeszcze nie 
został rozstrzygnięty II przetarg. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do Burmistrza Gminy, żeby wystosował pismo  
w  sprawie niebezpiecznego zakrętu w Jeleniu do Zarządu Dróg Krajowych. Poinformował, 
że w najbliższą niedzielę o godz. 11.00 odbywać się będzie Msza Św. za pomyślność gminy  
i poprosił radnych o uczestniczenie w tym nabożeństwie .  Dodał, że on będzie uczestniczył  
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w tym czasie we Mszy Św. w Koszalinie, jest to uroczystość wojskowo-patriotyczno-
rocznicowa.  
 
Ad. 14 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że kolejna sesja odbędzie się w III dekadzie 
czerwca 2006 r. 
 
Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął sesję. 
 
Sesja Rady Miejskie trwała do godz. 15.30. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała 
Marta Sowa 


